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Úvodník starosty 

Milí občané Zborovic a Medlova, 

rád bych vás touto cestou informoval o několika 

důležitých projektech a událostech, které nás čekají 

v nadcházejících měsících. Prvním z našich hlavních cílů je 

výsadba sídelní zeleně, která přispěje k příjemnějšímu 

a zdravějšímu prostředí v naší obci. Tato iniciativa 

nejenže zkrášlí naše okolí, ale také podpoří biodiverzitu 

a zlepší kvalitu ovzduší. Výsadba a údržba zeleně byla 

zahájena před vydáním tohoto čísla Zpravodaje obcí. 

V Medlově se realizuje kromě pódia pro poskytnutí 

zázemí kulturních akcí i rekonstrukce startovní plochy 

pro hasičské závody na Žabáku. Tato úprava nám umožní 

pořádat kvalitní závody a podpořit tak místní hasiče 

a jejich činnost do budoucnosti. Rádi bychom vás také 

informovali o přípravě opravy kaple v Medlově, která si 

zaslouží naši pozornost a péči. Věřím, že dokážeme 

obnovit její krásu a význam pro místní komunitu na 

dalších několik desetiletí. Další zajímavou zprávou je 

zahájení restaurátorských prací na kříži u kostela a na 

ulici Sokolské naproti rodinnému domu čp. 375 ve 

Zborovicích. Tyto práce nám pomohou zachovat 

historické památky, pamětihodnosti a tradice naší obce. 

A nezapomeňte, že v srpnu nás čekají tradiční hody! 

V Medlově se budou konat v sobotu 16. a neděli 17. 

srpna, zatímco ve Zborovicích proběhnou o víkendu 23. 

a 24. srpna. Těšíme se na vaši účast na nadcházejícím 

neformálním posezení se zastupiteli obce, které je 

plánováno na 9. 4. a veřejné zasedání které se uskuteční 

podle plánu práce zastupitelstva hned nastávající den, 

tedy 10.4. 

Děkuji vám za vaši podporu a aktivní zapojení do 
života naší obce. Společně můžeme udělat Zborovice 
a Medlov ještě krásnějšími místy pro náš společný život. 

Vítězslav Hanák 

Zastupitelstvo informuje 

Posun termínu sloučení MŠ a ZŠ 

Vážení rodiče, zákonní zástupci žáků, učitelé 

a obyvatelé naší obce, 

rádi bychom Vás informovali o důležitém vývoji 

týkajícím se sloučení mateřské a základní školy. 

V návaznosti na nedávné vyjádření ministra školství 

o předpokládaném posunu financování nepedagogických 

pracovníků ve školství diskutujeme se zastupiteli 

o posunu záměru sloučení, a to z termínu 1. 9. 2025 na 

termín 1. 1. 2026. 

Důvody pro posun termínu 

Ministr školství, Mikuláš Bek, nedávno sdělil nejen 

veřejnosti, ale i zřizovatelům na osobním jednání, na 

možné změny v rozpočtovém financování a předpoklady, 

které by mohly ovlivnit stabilitu a fungování škol. 

Vzhledem k těmto okolnostem považujeme za nezbytné 

zajistit, aby sloučení proběhlo v době, kdy budou finanční 

podmínky pro obě školy stabilní a udržitelné. Naším 

cílem je zajistit kvalitní vzdělávání a péči o naše děti, a to 

si žádá pečlivé plánování a zajištění potřebných zdrojů. 

Co to znamená pro naše děti a rodiče? 

I přes posun termínu se budeme i nadále soustředit 

na zajištění kvalitního vzdělávání a péče o naše děti. 

V následujících měsících budeme pracovat na zlepšení 

spolupráce mezi mateřskou a základní školou, abychom 

zajistili plynulý přechod dětí z předškolního do 

základního vzdělávání. Rodiče budou mít jistě možnost se 

aktivně zapojit do přípravy a plánování, a to 

prostřednictvím diskuzí a různých setkání ve škole 

i školce. 

Jaké kroky nás čekají? 

V rámci přípravy na sloučení se zaměříme na analýzu 

potřeb a možností, které sloučení přinese. Budeme také 
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pracovat na modernizaci prostor a zajištění potřebného 

vybavení, aby obě školy mohly efektivně fungovat jako 

jednotný celek. Naším cílem je vytvořit prostředí, které 

podpoří rozvoj a vzdělávání všech dětí. 

Co přinese sloučení školy a školky pod jednu 

organizaci? 

Plynulý přechod: Děti, které přecházejí z mateřské 

školy do základní školy, budou mít možnost navazovat 

vztahy s učiteli a spolužáky již v předškolním věku. To 

usnadní adaptaci na nové prostředí a sníží stres spojený 

s přechodem. Koordinovaná výuka: Učitelé z obou 

institucí budou moci lépe spolupracovat a koordinovat 

vzdělávací programy. To umožní plynulejší přechod mezi 

předškolním a základním vzděláváním a zajištění 

kontinuity ve vzdělávacím procesu. Individuální přístup: 

Sloučení umožní učitelům lépe sledovat pokrok dětí 

a přizpůsobit výuku jejich individuálním potřebám. 

Učitelé budou mít přehled o vývoji dětí od raného věku, 

což usnadní identifikaci a podporu specifických potřeb. 

Společné aktivity: Děti budou mít více příležitostí k účasti 

na společných akcích, projektech a aktivitách, což 

podpoří jejich sociální dovednosti a týmovou spolupráci. 

Společné akce mohou zahrnovat výlety, kulturní 

programy nebo sportovní aktivity. Zlepšení komunikace: 

Rodiče budou mít možnost snadněji komunikovat 

s jednou organizací, což usnadní plánování a zapojení do 

školního života. To může vést k větší soudržnosti mezi 

rodinami a školou. Větší podpora pro učitele: Učitelé 

budou mít možnost sdílet zkušenosti a osvědčené 

postupy, což povede k profesnímu rozvoji a zlepšení 

kvality vzdělávání. Spolupráce mezi učiteli z různých 

stupňů vzdělávání může přinést nové nápady a inovativní 

přístupy. Efektivní využití zdrojů: Sloučení může vést 

k efektivnějšímu využívání finančních a materiálních 

zdrojů, což může přispět k lepšímu vybavení a zázemí pro 

vzdělávání dětí. Udržitelnost školství v obci: Sloučení 

poskytne v budoucnu zvýšení kapacity předškolního 

vzdělání, kdy díky sloučení bude schopna Základní 

a mateřská škola Zborovice nabídnout 3 třídy, dvě 

v současné budově školky a jednu třídu „předškoláků“ 

přímo v budově současné základní školy. Tímto dojde 

k nabídce dalších, tolik potřebných míst v našem 

předškolním vzdělávání. 

Závěr 

Děkujeme Vám za Vaši trpělivost a podporu v této 

důležité záležitosti. Věříme, že posun termínu sloučení 

nám umožní lépe se připravit a zajistit, aby naše děti 

měly co nejlepší podmínky pro vzdělávání. O všech 

dalších krocích Vás budeme pravidelně informovat. 

Vítězslav Hanák 

Spekulace s nemovitostmi – na co si dát pozor? 

V oblasti realit se mohou objevit případy, kdy dochází 

k výkupu podílů na nemovitostech nebo celých 

nemovitostí za ceny nižší, než je jejich obvyklá tržní 

hodnota. Tyto situace se mohou týkat zejména osob 

v obtížné finanční situaci nebo dědiců, kteří nemají 

dostatečný přehled o reálné hodnotě svého majetku. 

Po získání podílu mohou někteří noví spoluvlastníci 

usilovat o odkup zbývajících podílů různými způsoby, 

například návrhy na komplikovanou správu nemovitosti 

nebo změnou podmínek jejího užívání. Výsledkem může 

být tlak na ostatní vlastníky k prodeji za podmínek, které 

pro ně nemusí být výhodné. 

Pokud obdržíte nabídku na odkup podílu či 

nemovitosti, doporučujeme postupovat obezřetně. Vždy 

je vhodné porovnat nabídnutou cenu s tržní hodnotou 

nemovitosti a poradit se s odborníkem. Ukvapený prodej 

může vést k nevýhodné dohodě a ztrátě hodnoty vašeho 

majetku. 

Chraňte svůj majetek – informovanost a promyšlená 

rozhodnutí jsou důležité! 

Roman Fiury, zastupitel obce 

Zpráva z XVII. veřejného zasedání zastupitelstva 

obce Zborovice 

Ve čtvrtek 23. ledna 2025 se v sále sokolovny 

Zborovice uskutečnilo XVII. veřejné zasedání 

zastupitelstva obce. Úvodního slova se ujal starosta 

Vítězslav Hanák, který přivítal všechny přítomné 

a konstatoval, že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

Program zasedání byl oproti původnímu návrhu rozšířen 

o dvě důležitá témata — úpravu obecně závazných 

vyhlášek a bezúplatný převod pozemku. 

Obecně závazné vyhlášky: 

Jedním z klíčových bodů jednání bylo schválení nové 

vyhlášky, která stanoví pravidla pro pohyb psů na 

veřejných prostranstvích v obci. Cílem této úpravy je 

zvýšit bezpečnost a čistotu v obci, přičemž zastupitelé 

tento návrh jednomyslně podpořili. 

Zároveň bylo rozhodnuto o zrušení vyhlášky 

č. 6/2022, která se týkala zabezpečení požární ochrany 

při hromadných akcích. Po této změně se bude obec řídit 

platným nařízením Zlínského kraje. 

Bezúplatný převod pozemku: 
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Dalším důležitým bodem byla smlouva o bezúplatném 

převodu vlastnického práva k pozemku parc. č. 110/2 v k. 

ú. Medlov u Zborovic. Zastupitelé tuto smlouvu 

jednomyslně schválili, čímž se rozšíří majetek obce 

o významný pozemek. 

Žádost o změnu funkčního využití pozemků: 

Na programu byla také žádost o změnu využití 

pozemků z rekreační plochy na individuální bydlení. Po 

pečlivém zvážení a diskuzi však zastupitelstvo tento 

návrh zamítlo. 

Aktuální dění v obci: 

V rámci zprávy starosty byli občané informováni 

o průběhu rekonstrukce veřejného osvětlení, která je 

nyní dočasně přerušena kvůli nepříznivému počasí 

a menším změnám v projektu. Práce by měly být 

dokončeny na přelomu března a dubna. 

Starosta dále uvedl, že výstavba polyfunkčního domu 

ve Zborovicích probíhá podle plánu. V současné době se 

řeší zajištění nábytkového vybavení ordinací, čekáren 

a společných prostor, přičemž jednotlivé byty budou 

vybaveny kuchyňskou linkou ve standardu stavby. 

Finanční a kontrolní výbor: 

Předseda finančního výboru Miloslav Jurčík 

informoval o provedené kontrole čerpání dotací na 

rekonstrukci požární zbrojnice. Dotace z Ministerstva 

vnitra ČR i Zlínského kraje byly čerpány v plné výši a bez 

závad. 

Předseda kontrolního výboru Roman Fiury seznámil 

přítomné s výsledky kontroly vyúčtování neinvestičních 

dotací za rok 2024. Kontrolou nebyly zjištěny žádné 

chyby ani nedostatky, veškeré finanční prostředky byly 

využity v souladu s uzavřenými veřejnoprávními 

smlouvami. 

Rozpočtové opatření: 

Na zasedání bylo rovněž schváleno rozpočtové 

opatření č. 1/2025, které upravuje financování 

plánovaných investičních akcí a běžného chodu obce. 

Závěr: 

Po ukončení oficiálního programu poděkoval starosta 

všem přítomným za účast a spolupráci. Současně pozval 

občany na příští veřejné zasedání, které se bude konat 

v dubnu 2025. 

XVII. veřejné zasedání zastupitelstva obce Zborovice 

bylo ukončeno v 18:22 hodin. 

Roman Fiury, zastupitel obce 

 

Mateřská škola 

Zimní radovánky za námi, jaro před námi 

Zima dětem přinesla spoustu radosti – sáňkování, 

stavění sněhuláků i dovádění ve sněhu si užily plnými 

doušky. Teď už ale pomalu vítáme jaro a s nadšením 

sledujeme, jak se školní zahrada probouzí k životu. 

 
S příchodem teplejších dnů nás čeká spousta práce, 

ale i nových zážitků. Chystáme úklid zahrady, opravu 

hmatového chodníku, přípravu venkovních učeben 

a péče o záhonky, které dětem umožňují učit se 

v přímém kontaktu s přírodou. 

Děti už se nemohou dočkat, až si znovu užijí své 

oblíbené herní prvky – houpačky, průlezky nebo balanční 

žebřík, které jim pomáhají rozvíjet pohybové dovednosti 

a přirozeně si osvojovat nové zkušenosti. Se začátkem 

jara se také vrátí koloběžky a další pomůcky, díky nimž 

mohou děti trénovat rovnováhu, obratnost i vzájemnou 

spolupráci. 

Těšíme se, až se naše zahrada opět promění v místo 

plné pohybu, smíchu a objevování. Společně přivítáme 

jaro s otevřenou náručí a užijeme si každý nový den 

naplno. 

Adéla Chytilová 

Spolu si hrajeme, tvoříme a přitom se bavíme… 

V procesu formování osobnosti člověka působí velmi 

mnoho činitelů, ale největší význam má působení rodiny 

a školy. 
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V naší MŠ klademe velký důraz na to, aby se stala 

prostředím, které nebude blízké jen dětem, ale také 

jejich rodičům. Spolupráci s rodiči a jejich spoluúčast na 

životě a dění v MŠ považujeme za velmi důležitou. 

Formy a prostředky spolupráce jsou různé – 

individuální rozhovory, společná tvořivá odpoledne 

rodičů a dětí, setkávání při svátečních a kulturních akcích, 

pomoc rodičů při pořádání různých aktivit pro děti, 

brigády a příprava pomůcek k využití pro další výchovně 

vzdělávací činnost v MŠ. 

Společné akce jsou velmi oblíbené dětmi, rodiči 

i pedagogy. Splňují zásadní skutečnost – všichni 

zúčastnění mají možnost se potkat, blíže se seznámit 

a prožít spolu hezké chvilky. 

V období Vánoc se tato spolupráce ukázala 

a osvědčila. Začátkem prosince jsme prožili čertovsko – 

andělský den, kdy se děti proměnily v čerty a anděle. Na 

společné vánoční setkání rodiče připravili bohaté 

občerstvení pro děti, zapojili se do společného tvoření na 

vánoční téma. 

Velice znatelně pomohli při prezentaci MŠ na 

vánočním jarmarku v obci. Vyráběli krásné výrobky 

a někteří se také projevili jako výteční kuchaři. 

V únoru zase ožila MŠ krásnými nápaditými maskami, 

uskutečnil se masopustní karneval. Vyzdobené třídy, 

hudbu, soutěže, tanec, odměny si děti užívaly během 

celého dopoledne. 

 
Štědrost a ochota rodičů pomáhat nám umožňuje 

vytvářet pro děti ještě lepší prostředí plné radosti, 

tvořivosti a objevování. 

Vaší pomoci a podpory si nesmírně vážíme. Už se 

těšíme na další připravované společné akce v MŠ. 

Ivana Balášová 

Základní škola 

Nebojme se první třídy 

V polovině ledna se uskutečnila první schůzka 

z tradičního setkávání „Hrajeme si s předškoláky, aneb 

Nebojme se první třídy“. Opět jsme se v naší základní 

škole setkali s rodiči a jejich dětmi, budoucími prvňáčky. 

Ředitelka školy Mgr. V. Jáchimová je provedla školou 

a ukázala jim učebny i jejich vybavení, školní družiny, 

jídelnu. Pak děti zůstaly v I. třídě s paní učitelkou a plnily 

zábavné úkoly, zopakovaly si znalosti z matematiky, 

počítaly a poznávaly geometrické tvary. Skládaly puzzle 

ve skupinkách. Mezitím byli rodiče v Kulturně 

vzdělávacím centru informováni ředitelkou školy 

o průběhu zápisu a učitelkou 1. stupně o výuce v I. třídě. 

V rámci dalšího společného setkání se nám v letošním 

školním roce podařilo pro rodiče předškoláků připravit 

schůzku se speciální pedagožkou na téma školní 

připravenost dětí. Využili jsme možnosti předat rodičům 

informace nejen, jako již tradičně v předchozích letech, 

prostřednictvím pedagožek vyučujících v 1. třídě, ale 

přímo od odborníka. Setkání bylo zaměřeno na školní 

připravenost budoucích prvňáčků, především však mělo 

posloužit jako pokladnice námětů ke společným 

domácím aktivitám rodičů s dětmi a hrám, které jsou 

přínosné pro zdravý rozvoj dětí předškolního věku, 

případně zodpovědět dotazy, či rozptýlit jejich obavy 

z nástupu do 1. třídy. Naším cílem bylo rodičům usnadnit 

toto, pro ně i jejich děti, náročné období. 

Rodiče byli seznámeni s následujícími sledovanými 

oblastmi školní připravenosti dětí předškolního věku: 

fyzickou, mentální a sociálně – emocionální. Speciální 

pedagožka se zaměřila na hrubou motoriku, jemnou 

motoriku a grafomotoriku, sluchové vnímání, zrakové 

vnímání, řeč a prostorové vnímání. Odborné informace 

podpořila svými zkušenostmi z praxe s praktickými 

ukázkami – například nácvik správného úchopu tužky 

hrou na letadélko, nácvik vyvozování některých 

stěžejních hlásek, které nejčastěji trápí děti předškolního 

věku. Ke každé zmiňované oblasti připravila ukázku 

materiálů, s nimiž může rodič doma s dítětem pracovat 

a pomáhat tak v rozvoji dílčích schopností svého dítěte, 

a tím mu usnadnit nástup do 1. třídy. V průběhu celého 

setkání měli rodiče možnost se dotazovat na vše, co je 

zajímalo.  Na závěr si mohli zájemci prohlédnout 

doporučené materiály, které jim byly v průběhu setkání 

představeny a bylo vysvětleno jejich využití a význam pro 

rozvoj dílčích schopností dětí. Speciální pedagožka rodiče 
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ubezpečila, že ani případné nedostatky, například ve 

vyslovování některých hlásek, nejsou důvodem k odkladu 

školní docházky. Dověděli se, že třeba na správnou 

výslovnost hlásek r / ř mají malí školáci čas až do sedmi 

a půl roku. Dále pro rodiče připravila k nahlédnutí různé 

hry na rozvoj slovní zásoby, trénování grafomotoriky, 

pracovní sešity i odkazy na webové stránky a online 

programy (například na procvičování barev). Nabídla 

rodičům v případě potřeby i možnost individuální 

konzultace. Rodiče dostali zestručněný písemný souhrn 

výše uvedených informací a byla jim zaslána využitá 

prezentace.  

Děti si zatím bez rodičů, pouze s paními učitelkami, 

prohlédly současnou 1. třídu a vyzkoušely si práci na 

interaktivní tabuli. 

Jsme rádi, že si na nás rodiče s dětmi udělali čas, 

doufáme, že se jim setkání líbilo a že pro ně byly 

praktické rady odborníka přínosem. V březnu se přijdou 

předškoláci před zápisem ještě jednou podívat do I. třídy 

na své starší kamarády. V průběhu vyučování uvidí, co už 

se všechno prvňáci naučili.  A s rodiči se budeme těšit na 

příští setkání u zápisu. 

Ladislava Dvořáková 

Velké setkání s herci na naší škole 

Co je scénické čtení a jak vypadá? V rámci spolupráce 

s MAP ORP Kroměříž jsme měli možnost dne 11. února 

2025 přivítat na naší škole herce Petra Vackeho a Terezu 

Hrabalovou z umělecké agentury Pierrot, kteří za námi 

přijeli s hodinovým představením scénického čtení na 

motivy knihy Ivony Březinové.  

 
V představení scénického čtení jde totiž o to, jak 

poutavou formou přilákat děti k četbě. Na otázku, jací 

jsme nebo nejsme čtenáři, si děti naší školy mohly 

odpovědět po představení Útěk Kryšpína K. A právě 

scénické čtení nechává konec představení otevřený, aby 

byl divák nucen si knihu, pokud ho zaujala, přečíst.  

A přála bych vám zažít pěknou atmosféru, kterou 

herci příběhem vytvořili, a myslím si, že se jim podařilo 

vyvolat celou řadu otázek, jež mohou být zodpovězeny 

právě až po přečtení knihy. 

Nezůstalo však jen u opravdových výkonů herců. 

S tím, jak si scénické čtení vytvořit, se seznámili v dalších 

hodinách žáci 8. třídy v praktickém workshopu, 

v praktické dílně scénického čtení. A tak se další tři 

hodiny četlo, psaly se scénáře, fantazie dětí pracovala na 

plné obrátky, také se malovalo, vyrábělo – vše tak, aby 

na závěr skupinky žáků 8. třídy byly schopné takové 

scénické čtení (třeba pro mladší spolužáky) vytvořit. 

Výsledná představení osmáků předčila očekávání našich 

milých hostů. Děti si vysloužily velkou pochvalu od herců, 

kteří workshop vedli, a velký potlesk od spolužáků. 

Zmizel stud z projevu a ukázala se velká souhra dětí 

a radost z vystoupení, což bylo cílem našeho setkání. 

 
Věříme, že tento den byl pro naši školu výjimečným, 

děkujeme za podporu MAP ORP Kroměříž, díky němuž se 

akce uskutečnila, a těšíme se na další takováto setkání 

a samozřejmě i na budoucí scénické čtení v podání našich 

žáků. 

Václava Ryšánková 

3. místo v Přeboru škol okresu Kroměříž v šachu 

V polovině února se 5 žáků 1. stupně naší školy 

zúčastnilo Okresního přeboru škol v šachu. Letošní ročník 

se konal v prostorách kulturního domu v Kroměříži.  

V konkurenci kroměřížských základních škol jsme, tak 

jako vloni, obhájili krásnou bronzovou příčku. Soutěžili 

jsme jako tým a naše body se sčítaly za celé družstvo. Od 

druhého místa nás dělily pouhé dva body.  

Reprezentovali nás: Mikuláš Čevela, Nina Slavíková, 

Vanesa Krejčířová, Jakub Novotný a Tadeáš Bilík. 

Hráči si odnesli z turnaje medaile, diplom i sladkou 

odměnu.   
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Příští rok se nám nejstarší účastníci přesunou do vyšší 

kategorie soutěže. Budeme proto muset vytvořit novou 

sestavu z 1. stupně. V šachovém kroužku, který probíhá 

na Sokolovně každý čtvrtek od 14 hodin pod vedením 

pana Mgr. Jana Štefka, se připravují další mladé naděje 

této královské hry. Těšíme se proto na další ročník, kdy 

budeme mít možnost opět porovnat své síly s ostatními 

hráči a zúročit píli z tréninků.    

Alena Slavíková 

Hudební pohádka ve Zborovicích 

Základní škola Zborovice uspořádala pro své žáky 

a pozvané hosty výjimečný hudební zážitek. Do 

sokolovny ve Zborovicích zavítala Vojenská hudba 

Olomouc, která svou pohádkovou produkcí nadchla 

všechny přítomné. Kromě našich žáků a dětí z místní 

mateřské školy jsme na akci pozvali také žáky ZŠ 

Komenského náměstí z Kroměříže. 

 
Šestnáctičlenný orchestr zahrál známé pohádkové 

melodie a děti si nejen užívaly krásnou hudbu, ale také 

hádaly, z jakých pohádek skladby pocházejí. Hudebníci 

postupně představili své nástroje, a tak si malí posluchači 

mohli rozšířit své hudební znalosti. 

Děkujeme Vojenské hudbě Olomouc za skvělý koncert 

a všem zúčastněným za báječnou atmosféru!  

Vojtěch Scheichenost 

Z činnosti Pionýra 

I v zimním období může být činnost různorodá. 

V klubovně se obě družiny věnují procvičování některých 

dovedností, především formou her získávají děti nové 

znalosti z různých oblastí. Zimní období je však také 

dobou, kdy se připravují práce do literární a výtvarné 

části soutěží Pionýrského Sedmikvítku. Takže občas se 

klubovna měnila doslova ve výtvarný ateliér, kde se 

kreslilo i malovalo, stříhalo i lepilo. Práce všech tvůrců 

jsou odevzdány, hodnocení probíhá. Uvidíme, jestli 

některá práce i v letošním roce porotce osloví.  

 
Postupně se snažíme naplňovat i „vánoční přání“, 

která členové oddílu zapsali v prosinci na listinu 

umístěnou na dveřích klubovny. Plánujeme jarní aktivity, 

termín tábora už je zapsaný v kalendáři a vedoucím 

a dalším kamarádům začíná každoroční boj s časem :-D.  

Jaro už je doslova za dveřmi. Přejeme vám všem, ať si 

ho užíváte se vším, co k tomu patří! 

Výprava nejen za korunovačními klenoty  

Ani mrazivé (i když slunečné) zimní počasí neodradilo 

pionýry (a některé rodiče) od výpravy do Brna.  

Využili jsme nabízené možnosti a prohlédli si nejen 

repliky korunovačních klenotů (jediné u nás), ale i celou 

výstavu týkající se středověku a nejvýznamnějších 

českých panovníků. Od výstaviště jsme se pak pěšky 

vydali na Kraví horu, cestou jsme se dověděli několik 

zajímavostí o stavbách, kolem kterých právě procházíme.  

V okolí Planetária jsme si užili interaktivních prvků 

venkovní části tohoto objektu. Víte, kolik byste vážili 

třeba na Marsu? Myslíte si, že zvednout kbelík vody by se 



Zpravodaj obcí Zborovice a Medlov 
 

7/16 

vám podařilo opravdu na každé planetě sluneční 

soustavy? Jeďte si to zkusit! A můžete se stejně jako my 

třeba i podívat na Brno pěkně „z výšky“. 

 
Pokud jste to tentokrát nestihli, nic není ztraceno. 

Třeba se přidáte na další výpravu, která už se připravuje. 

A nejen na ni. Na družinových schůzkách se vždy 

s předstihem děti dovídají i o dalších plánovaných 

aktivitách naší pionýrské skupiny.  

Lenka Sakařová 

Aktivity hasičů 

Sbor dobrovolných hasičů Zborovice 

S odcházejícím rokem 2024 jsme na Silvestra 

v dopoledních hodinách uskutečnili posezení členů sboru 

v hasičské zbrojnici. I vedoucí mládeže se s rokem 2024 

rozloučili Silvestrovskou procházkou do zborovického 

lesa na chatu k Zajíčkovi, kde si opekli špekáčky. 

19. ledna proběhla v Bystřici pod Hostýnem soutěž 

Železný hasič – dětské TFA. Této soutěže se zúčastnilo 

našich 12 mladých hasičů, kteří byli rozděleni do tří 

různých kategorií podle věku. I když byla konkurence 

soutěžících obrovská, tak se našim dětem dařilo a Jakub 

Pavelka dokonce obsadil krásné 3. místo ve své kategorii. 

 
25. ledna jsme ve spolupráci s Mysliveckým spolkem 

Zborovice-Medlov zorganizovali 15. ročník Hasičsko-

mysliveckého plesu v prostorách sokolovny ve 

Zborovicích. K tanci a poslechu hrála skupina Milenium. 

Ples nám zpestřili svými tanečními vystoupeními KTS 

Swing Kroměříž, který reprezentoval taneční pár Eva 

Kojetská se svým partnerem a také mažoretky Reliké z T. 

J. Sokol Kostelany. Pořadatelé pro účastníky plesu 

připravili bohatou tombolu a také něco k zakousnutí 

v podobě mysliveckých specialit. Této společenské 

události se hojně zúčastnili místní občané, ale i občané 

z okolních obcí, čímž podpořili úsilí všech pořadatelů, 

kterým patří velké poděkování za velmi zdařilou akci. 

 
22. února členové sboru zajišťovali občerstvení 

a požární dozor na Dětském karnevalu, který se konal na 

sokolovně. 

Členové našeho sboru se zúčastnili Hasičského turnaje 

v kuželkách konaného v Litenčicích. 

Během roku 2025 se budeme podílet na zajišťování 

vzdělávání členů sboru, výchově mládeže a dodržování 

kulturních a společenských tradic v naší obci. 

Soutěžní družstva mužů a žen se zúčastní požárních 

soutěží v našem okrsku i okolních sborech. Družstva 

mladých hasičů budou plnit celoroční hru „Plamen“. 

Věříme, že spolupráce s obecním úřadem a ostatními 

spolky v naší obci bude nadále pokračovat. 

Štefan Valigurský, starosta sboru 

Sbor dobrovolných hasičů Medlov 

Konec kalendářního roku byl nabitý. V prosinci jsme 

postavili a ozdobili stromeček u kapličky v Medlově.  

Dne 6. 12. 2024 jsme uspořádali průvod Mikuláše 

a jeho družiny, kterou si mohli občané pozvat a umožnit 

dětem prožít mnohaletou tradici s poznáváním dobra 

a zla. 

V zimních měsících naši členové prováděli údržbu 

techniky a úklid hasičské zbrojnice a jejího okolí. Při 

brigádách jsme vyklidili plechovou garáž a prostor za 
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hasičárnou, aby bylo možné garáž rozšířit. Za pořízení 

plechové garáže děkujeme obci Zborovice. Rovněž jsme v 

rámci několika brigád vybudovali novou základnu 

s náběhovou plochou pro požární útok v areálu TJ 

Medlov. 

Zorganizovali jsme tradiční masopustní průvod, který 

se konal 1. března 2025. Letos se sešlo hodně účastníků 

a průvod byl doprovázen i 4 muzikanty, což přispělo k 

lepší atmosféře a tanec s medvědem si paní domu o to 

víc užily. K tradici se připojilo hodně spoluobčanů, kteří 

vyšli ven a pro maškary si připravili různorodé pohoštění. 

Nechyběly ani koblížky. Všem děkujeme za spoluúčast na 

této tradici. 

 
Sběr starého železa se uskutečnil 22. března. 

Děkujeme všem, kteří nám věnovali kovový odpad. 

Poslední dubnovou sobotu uspořádáme soutěž 

„O Pohár starosty obce“. Doufáme, že vše klapne a vyjde 

nám počasí. Srdečně Vás na soutěž zveme. 

Na začátku května budeme dle plánu čistit hasičkou 

nádrž. Jarními měsíci začíná i sezona soutěží, kterých se 

naše aktivní družstva plánují účastnit a my všichni jim 

přejeme do nadcházející sezóny hodně štěstí a úspěchů. 

Pavel Machourek, starosta sboru 

Římskokatolická farnost 

Milí čtenáři, drazí občané. 

Turista v jednom velkoměstě si chtěl zatelefonovat. 

Vešel do telefonní budky a usilovně hledal v telefonním 

seznamu číslo, které potřeboval. Stmívalo se však, a on 

na ten telefonní seznam špatně viděl. Všiml si, že nad 

ním je umístěné světlo, ale nikde žádný vypínač. Jak se 

tak vrtěl v budce se seznamem v ruce, kolemjdoucí mu 

řekl: „Pane, když chcete, aby se světlo rozsvítilo, musíte 

za sebou zavřít dveře.“ Turista tak trochu zahanbený, ale 

zároveň potěšený radou, zavřel dveře a telefonní budka 

se rozsvítila. Rychle našel potřebné číslo a mohl 

telefonovat. 

V našich obcích a městech už dnes telefonní budky 

nejsou a možná už mladší generace ani neví, co to je, ale 

tento příběh může ilustrovat potřebu udělat si klid pro 

naši osobní modlitbu. Podobně, i my, když se chceme 

modlit, musíme totiž zavřít dveře svého srdce před 

hlukem tohoto světa. Jen tak dokážeme otevřít své srdce 

nebeskému Otci. Všechno to „tmavé“ v našem nitru, 

způsobené zklamáním a zkouškami bude nasvícené. 

Vstoupíme tak do rozhovoru s naším Pánem. On nás 

ujišťuje, že je s námi. Náš Spasitel často odcházel na 

opuštěná místa, aby byl sám s nebeským Otcem. 

Nezapomínejme, především v postní době, kterou právě 

prožíváme, zavřít dveře před ruchem kolem nás, když se 

modlíme. Ať najdeme to, co v modlitbě hledáme.  

Přestože postní období nese ve svém názvu slovo 

postní, není půst jeho hlavním smyslem. Naším hlavním 

úkolem během této doby je přiblížit se k Bohu a dobře se 

připravit na slavení Velikonoc. A právě půst a modlitba 

představují prostředky, jak tohoto cíle dosáhnout. A tak 

přeji Vám všem požehnaný zbytek postní doby, abyste se 

během této doby přiblížili více k Bohu a dobře se 

připravili na slavení Velikonoc. K tomu Vám žehná  

P. Jan Svozilek 

Z činnosti KČT Zborovice 

První letošní výšlap nebyl turisticky náročný, ale bude 

patřit mezi ty nejpříjemnější, na který budeme dlouho 

vzpomínat. Krásné slunečné počasí a malá sněhová 

pokrývka nás ráno dovedlo dobře naladit. V pohodě jsme 

došli na Galatíkův grunt a dále do Lebedova. 

 
Tam nás čekalo překvapení, o které se postarala 

Marie Muchová, která zorganizovala setkání s dobrou 

duší této samoty Aničkou Čevelovou. Ta nás seznámila 

jak s historií Lebedova sahající do roku 1620, tak i se 
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současností. Potom nás jim provedla. Po milém 

občerstvení jsme se rozloučili a pokračovali k Lebedovské 

rozhledně a k další rozhledně – Zdeničce. Zde jsme se 

setkali s občany Troubek, kteří společně a tradičně vítají 

u rozhledny Nový rok. 

Dále jsme se sešli na výroční členské schůzi, kterou 

jsme uskutečnili na zámečku ve Zborovicích. Zhodnotili 

jsme uplynulý rok, předali některým členům ocenění 

a odznaky ZOT, probrali trasy a zájezdy na letošní rok, 

hospodaření odboru a popřáli našim jubilantům. Naši 

schůzi přišla pozdravit za oblast Zlínský kraj zastupující 

předsedkyně Libuše Tkadlecová a za obec Zborovice-

Medlov místostarostka Zdena Kuciánová. V pohodě jsme 

se rozcházeli. 

V únoru jsme vyrazili z Jarohněvic na lokalitu Hvězda, 

kde se hvězdicově schází všechny cesty. Vyšlapali jsme 

k nejvyššímu bodu této lokality – Obora s 322 m n. m. 

Zde jsme provedli zápis do vrcholové knihy. Potom jsme 

došli do Těšnovic. Slíbený větrný mlýn jsme neviděli, 

protože stojí na soukromém pozemku. Pokračovali jsme 

do Trávníku, Trávnických zahrad a putování jsme ukončili 

na zastávce Kroměříž – Oskol. Další naší akcí v tomto 

měsíci byla trasa v Hostýnských vrších. Vyšli jsme 

z Lukovečku po mírně stoupající asfaltové cyklostezce 

k rozcestí U dubu, pak po modré k rozcestníku Pod 

Javorčím a dále po žluté ke kapličce Panny Marie 

Hostýnské. Zde jsme dojedli zásoby a pokračovali do 

Přílep. Prohlédli jsme si zámecký park, zámek se 

opravuje. Po velmi příjemném prožitém dnu jsme se 

dostali domů. 

Ludmila Burešová 

Co nového u myslivců 

Podzimní lovecká sezóna zahrnovala dvě společné 

lovecké akce. První jsme uspořádali na Martina, přičemž 

se nám podařilo ulovit 4 zajíce a 5 bažantů. Druhou akcí 

pak již byl tradiční Štěpánský lov, kdy jsme jednu leč 

udělali na bažanta a škodnou a pak tři leče v lese na 

divočáky. Tentokrát jsme ulovili 4 bažanty a 5 zajíců. Na 

divoká prasata se nám ani na jedné společné akci 

nepodařilo narazit. Při této příležitosti bych pak chtěl 

poděkovat našim kamarádů a sympatizantům, kteří nás 

při těchto akcích přišli podpořit jako honci. Jejich úloha 

a pomoc je při společných lovech nenahraditelná. 

V lednu jsme uspořádali již tradiční Hasičsko-

myslivecký ples, který je svým rozsahem největší kulturní 

akcí v naší obci a těší se veliké oblibě u našich občanů, 

kteří se již na podzim ptají, zda jej budeme pořádat. Kdo 

jste se akce zúčastnili, jistě jste nelitovali a kdo ne, tak 

zkuste zavítat na tuto akci příští rok. 

 
Přes zimu se jinak věnujeme lovu divokých prasat, 

nutrií a zvěři myslivosti škodící. Naší hlavní činností je pak 

zejména péče o zvěř, které v pro ni nepříznivých 

klimatických podmínkách předkládáme v krmných 

zařízeních seno, oves, řepu, plevy a sůl. 

V květnu máme v plánu uspořádat závod ve střelbě na 

asfaltové terče pro naše členy společně s pozvanými 

střelci z našeho okolí. Na tuto akci tak v předstihu 

srdečně zveme všechny naše spoluobčany, pro které 

bude připraveno bohaté občerstvení. 

Pavel Boukal, předseda MS Zborovice – Medlov 

Poděkování 

Myslivecký spolek Zborovice – Medlov si dovoluje 

touto cestou, jménem pořadatelů Hasičsko – 

mysliveckého plesu, který se konal dne 25. 1. 2025 na 

Sokolovně ve Zborovicích, poděkovat všem sponzorům 

a příznivcům, za podporu této akce. 
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Zahrádky se připravují na novou úrodu 

Jarní slunce již začalo prohřívat půdu našich záhonů 

a zahrad a zahrádkáři se těší na novou úrodu. V zimě bylo 

třeba rostliny a stromy připravit na zimu ať už obalením 

či zakrytím. Důležité bylo ošetření kmenů, větví 

a průklest ovocných stromů. (Průklest je druh řezu 

dřevin, kterým má být dosaženo prosvětlení koruny 

a obnovení vyváženého poměru mezi růstem a plodností 

dřeviny.) V prvních měsících roku začaly přípravné práce 

doma, kdy se vysévaly semena zeleniny jako jsou celery, 

kedlubny, papriky, ranné saláty, později pak sejeme 

brokolici, kadeřávky, kapustu, zelí, květák a další. Také se 

připravovaly skleníky a fóliovníky k výsadbě salátů 

a výsevu ranné zeleniny. 

 
V březnu pokračuje výsev rajčat, okurek 

k předpěstování a další zeleniny. Jakmile je možné 

pracovat se zeminou, využívají zahrádkáři kompostérů 

a vlastního kompostu, kterým vyživí zahrádku, keře 

bobulovin a doplní zeminu například ve vyvýšených 

záhonech a tím podpoří lepší úrodu. Po řádné přípravě už 

jen budeme doufat, že bude letos hodně vláhy 

a nepřijdou mrazíky, které by ohrozily plody ovocných 

stromů, jako tomu bylo v minulých letech. 

Výbor ČZS 

Zemřel Petr Krejčí 

25. února přišla smutná zpráva o tragické smrti 

našeho šachového kamaráda Petra Krejčího. S jeho 

odchodem končí i slavná éra prvních šachových 

odchovanců ředitele Mullera. Petr od žákovských let 

prokazoval mimořádný šachový talent. Po desítky let 

reprezentoval náš oddíl. 

Po ukončení gymnázia vystudoval přírodovědeckou 

fakultu v Brně a až do odchodu do důchodu se věnoval 

pedagogické činnosti. 

My, co jsme s ním prožili celou tu dlouho dobu za 

šachovnicemi, na něho budeme vzpomínat nejenom jako 

na skvělého šachistu, ale především na člověka, který byl 

dobrou duší našeho mužstva. Když přijel na zápas 

a vstoupil do hrací místnosti jako by se něco změnilo. 

Jedna vzpomínka mi utkvěla. V krajské soutěži jsme jeli 

do Napajedel pouze v šesti hráčích, Petr si nás zavolal 

a řekl „nic se neděje, prostě je porazíme a jedeme 

domů“, zápas skončil našim vítězstvím 5:3. Druhá pak 

prokazuje, jaký to byl „srdcař“. Když po 13 letech skončila 

Chaloupka Open Zdounky, tak prohlásil, že tradice se 

musí dodržovat a následujících 6 let organizoval 

Chaloupku Open Roštín. 

O Petrovi by se toho dalo napsat mnohem víc, ale to 

hlavní je, že budeš v naších srdcích a myšlenkách navždy. 

Poslední rozloučení s našim kamarádem proběhlo 

v sobotu 8. března 2025 v kostele sv. Mořice v Kroměříži. 

 
Na závěr chceme vyjádřit hlubokou a upřímnou 

soustrast jeho rodině a blízkým. 

P.S. Peťo budeš nám moc chybět. 

Míra Nezdařil 

Knihovna Zborovice 

Co je knížka? 

„Je to živá listů hromádka, 

v ní si všechno hraje, zpívá...“ 

V loňském roce se v naší knihovně zaregistrovali 52 

čtenáři, z toho 9 do 15 let. Knihovní fond čítal 4 796 

svazků. Z rozpočtu obce Zborovice bylo zakoupeno 130 

nových knih. Formou výměnných souborů z Knihovny 

Kroměřížska se obohatil náš fond o 340 svazků. Čtenáři si 

vypůjčili 1590 knih. 

Fyzicky i on-line knihovnu navštívilo 738 návštěvníků. 

Pro žáky ZŠ ve Zborovicích uspořádány 4 besedy na 

různá témata. Žáci pracovali s textem a kombinací 

výtvarných technik vytvářeli malá umělecká díla. 

Seznámit se s knihovnou přišly i děti z MŠ ve Zborovicích. 

Občané si mohli vyposlechnout zajímavosti od pana 

Regenta na setkání s tématem Zámky našeho blízka III. 

Ve spolupráci s Knihovnou Kroměřížska se uskutečnilo 

v knihovně divadelní představení „O kouzelníku Černém 
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klobouku a barevném míči“. Herci ze souboru Říše loutek 

v Kroměříži připravili dětem hezké sobotní odpoledne. 

 
Milí spoluobčané, víme, že dnes málokdo sáhne po 

tištěné knize. Přesto zveme děti i dospěláky - PŘIJĎTE ZA 

NÁMI. Jsme tu pro vás každé úterý od 12.00 do 17.00 

hod. 

Knihovnice ze Zborovic 

TJ Pilana Zborovice 

Po tradičním silvestrovském fotbálku a následném 

ukončení roku na hřišti jsme se již na začátku ledna 

probudili ze zimního spánku a všechny naše kategorie 

zahájily přípravu na jarní část sezóny. Obrovskou radost 

nám dělají naši nejmenší členové školičky a pohybového 

kroužku, kteří mimo tréninků úspěšně absolvovali dva 

halové turnaje v Morkovicích a další akce budou 

následovat. Jsme velice rádi, že se členská základna 

našich ratolestí neustále rozšiřuje. Snažíme se jim 

vytvářet co nejlepší podmínky a věříme, že se dětem 

v kolektivu naší tělovýchovné jednoty bude líbit a sport 

je bude bavit. 

 

Zde je na místě poděkovat rodičům za důvěru 

a obětovaný čas a našim trenérům za skvělou práci, 

kterou s dětmi vykonávají. V březnu se začneme pomalu 

vracet z hal a umělých povrchů zpět na zelený pažit, 

takže se s Vámi všemi budeme těšit opět na viděnou na 

zborovickém hřišti. 

 
Ivan Gröpl 

Králov stol 3 

Králov stol 3 - Poslední vládci Velké Moravy - 

Rastislav, Svatopluk a Mojmír II. 

Písemné zprávy o Moravě a Slovensku začínají kolem 

roku 822. Morava se hroutila, mohl za to Svatopluk, když 

v lednu roku 870 začal vyjednávat s Karolomanem 

o podání se. Tímto se zaručoval u toho, který měl šanci 

stát se králem. Jednalo se o jasnou zradu. Přesto 

Rastislav svého proradného synovce neobvinil veřejně, 

ale pokusil se ho nechat zavraždit. V análech se vypráví 

barvitá historka, že někteří historikové jí nechtěli uvěřit. 

Rastislav prý měl pozvat Svatopluka na hostinu, aby ho 

při ní dal zabít. Oba Vládci již seděli u stolu a za dveřmi už 

stáli připravení vrazi. Jeden přítomný příznivec 

Svatopluka mu naznačil, že je v nebezpečí. Svatopluk 

vstal od stolu a řekl, že půjde na lov se sokoly. Jakmile 

vyšel z domu, dal se na útěk. Rozzuřený Rastislav sedl na 

koně a jal se pronásledovat svého synovce s najatými 

vrahy. Ovšem padl sám do léčky, kterou nastražil 

pronásledovaný, byl zajat a předán Karolomanovi. 

Svatopluk tak dovršil zradu, kdy se zachoval jako věrný 

vazal říše a celkem rychle se zbavil strýce. Rastislav byl 

vězněn v Řezně. Na soud byl převeden v těžkých řetězech 

před shromáždění a obžalován z nevěrnosti, které se 

dopustil proti svému králi. Rozsudek byl ponechán na 

shromáždění a zněl trest smrti, který hned na místě 

změnil na oslepení.  
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Svatopluk se po odchodu Karolomana ujímá vlády na 

Moravě za účasti francké posádky. Roku 871 byl 

Svatopluk obžalován před Karolomanem za zločin 

nevěry. Šlo jim o to zbavit ho Moravy a získat ji do svých 

rukou. Vysvětlovalo to nenávist, kterou choval Svatopluk 

k jejich rodům a o neuvěřitelné krutosti jeho s níž se 

pomstil jejich synům roku 884. 

Svatopluk byl odvezen z Moravy a uvězněn. 

Nesouhlas s jeho uvězněním Moravané vyjádřili 

povstáním a začali dobývat hrady zpět a zmocnili se 

ústředního hradu Rostislavovy pevnosti. Tak nakonec 

nezbylo Karolomanovi  přiznat, že jejich pravoplatný 

kníže žije a znovu ho usadit na trůn. Propustil Svatopluka 

s omluvou a královskými dary, pravděpodobně 

z ukradeného pokladu Mojmírovců. Návodem 

Karolomana stanul Svatopluk v čele franského vojska 

proti Slavomírovi, aby svedl bitvu v sídle panovníků 

Moravy v Mikulčicích. On ale vnikl nepozorován do 

hradu, aby přesvědčil shromážděné Moravany, že je stále 

jejich knížetem a postavil se jim do čela. Došlo ke 

strašlivé bitvě, kde velká část bavorského vojska byla 

pobita. Karolomanovi vojska musel důsledně zničit a ten 

se ocitl bez vojska. Svatopluk jako vládce Moravy dokázal 

sjednotit slovanské kmeny. Jeho Morava se stala Velkou 

Moravou. 

Nástupcem Svatopluka byl jeho syn Mojmír II., který 

prosadil v Římě roku 899 obnovení moravského 

arcibiskupství. 

Vznik Moravy Mojmíra I. je kladen okolo období 790 

až 831. Pasovský biskup Reginhar pokřtil všechny 

Moravany, tedy i Mojmíra I. a všechny jeho poddané. 

V období 800 až 832 v rychlém sledu zanikla řada 

hradišť. Není známo jestli v důsledku domácích proměn 

či moravské expanze. 

Metoděj se ujal správy církve moravské roku 876 

a Bořivoj umírá roku 891. 

Co je vlastně pověst? Pověst vypráví příběh, který se 

udál kdysi dávno. Nese sebou nejednu lidskou zkušenost, 

je v ní ukryto poselství minulosti, která se v ní po staletí 

znovu a znovu objevují v písemnostech lidstva. 

Živí vypráví pověsti o mrtvých a mrtví jim mohou jen 

naslouchat. 

Pověst o původu jménu Raštica 

V jedné z pověstí se píše o Mojmírovi II., který chtěl 

zachránit Moravu před pádem a zahynul v boji s Maďary 

ve věku 27 let. Jak tomu bylo ve skutečnosti, se už možná 

nedovíme, ale je zde další z mnoha pověstí a třeba je 

nejblíže pravdě. Vypráví se v pověsti o Králově stolu, že 

po pádu Velkomoravské říše žil potomek krále 

Svatopluka Mojmíra II. v ústraní buchlovických lesů 

nedaleko Králova stolu, kde často pobýval. Jeho jediná 

dcera se měla provdat za obyčejného člověka z prostého 

rodu na Buchlovickém panství. 

Synové Mojmírovy dcery přijali k označení svého 

původu po knížeti Rostislavovi, který byl druhým 

panovníkem Mojmírovské dynastie, jméno Rastic. 

Ve zprávě z poloviny 30. let minulého století napsal 

badatel František Přikryl pověst publikovanou v tisku: Po 

pečlivém prozkoumání známým archivářem Rudolfem 

Čechmánkem z Olomouce za spolupráce redaktora 

Lehkoživa z Uherského Hradiště, který sbírá materiál pro 

nové vydání velehradské topografie, zdá se bezpečně 

prokázáno, že potoky (Rasticů) jsou dva bratři, 

kloboučník Josef a klempíř Vašek Rašticovi. Rodina 

Rašticova bydlela v Buchlovicích a celá rozsáhlá větev 

byla slula poctivostí a skromností. 

Toto ojedinělé příjmení Raštica se vyskytuje pouze v 

Buchlovicích a odtud přeneseně i v Uherském Hradišti. 

Příjmení Raštica se v Buchlovicích vyskytuje dodnes. Jeho 

Velkomoravský původ nebyl nikdy prokázán. Zatím! 

Sepsal Miroslav Regent 

Zborovický karneval 

V sobotu dne 22. 2. 2025 se ve Zborovicích konal již 

tradičně dětský karneval. 
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Místní sál sokolovny zaplnili malí i velcí v maskách do 

posledního místečka. Sraz si zde dala Elsa, želva Ninja, 

princezny, policajti, Tygřík, Bořek stavitel, hasiči, 

a spousta dalších pohádkových postav, super hrdinů 

a zvířátek. 

Na programu byla dětská diskotéka, cirkusové 

dekorace, tancování, soutěže a také focení 

s pohádkovými postavičkami. 

Pro zájemce byl připraven i fotokoutek. 

Bohatá tombola, ve které snad vyhrává každý, se již 

stala samozřejmostí. 

O zábavu se postarala agentura disko pro děti, 

občerstvení pro všechny zajistili místní hasiči. 

Pro dětičky snad není větší radosti, než když s nimi na 

parketu řádí i jejich rodiče. 

 
Na zborovickém karnevale jsme tedy mohli vidět 

šťastné tváře mladých rodin, které si užívají společné 

chvíle. 

Pořadatelé se těší na příští rok a děkují všem 

sponzorům za podporu této akce. 

Kulturní komise obce Zborovice 

 

 

Společenská kronika 

V období od dubna do června 2025 oslaví významné 

životní jubileum tito spoluobčané: 

Duben 

Nepraš Alois 

Stoklasa Jaroslav 

Bräuer Rudolf 

Motalová Vojtěška 

Foltýnová Jiřina 

Okon Jaroslav 

Číhalová Eva 

Květen 

Polášková Zdeňka 

Pastyřík Jan 

Ševečková Jana 

Tomečková Marie 

Pokorný Vladislav 

Hajduková Jana 

Nováková Helena 

Surynek Jaroslav 

Urbánek Jiří 

Brázdilová Elvíra-Věra 

Červen 

Náplavová Ludmila 

Šťastná Jarmila 

Stoličková Marie 

Cherynová Ludmila 

Jakeš Jiří 

Maňásek Zdeněk 

Hráček Zdeněk 

Štolfová Eva 
 

Zde uvedení jubilanti jsou seřazeni od nejstarších, 

uvedení oslaví 70, 75 nebo 80 a více let. 

Jubilanti jsou uvedeni, pokud nevyslovili nesouhlas. 

Rok 2024 

Celkový počet obyvatel k 31. 12. 2024 je 1459 (2023 

1474). Z toho 259 do 18 let a 1168 nad 18 let. V roce 

2024 se narodilo 15 dětí (2023 8) a zemřelo 23 občanů 

(2023 22). 

Průměrný věk obyvatel je 43,1 let. 
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Kalendář akcí 

Duben 

So 5. 4. KČT – Hanušovická vrchovina 

So 5. 4. SDH Zborovice – sběr starého železa 

Pá 11. 4. KK – Setkání se seniory 

Ne 20. 4. KK – Velikonoční koncert ABBA Revival 

Pá 25. 4. SDH Zborovice – přednáška v MŠ 

So 26. 4. KČT – Morkovské véšlap 

So 26. 4. SDH Medlov – O pohár starosty obce 

St 30. 4. Pietní akt k výročí osvobození 

St 30. 4. SDH Zborovice – stavění máje a pálení 

čarodějnic 

Květen 

Čt 8. – 11. 5. KČT – Český ráj 

Ne 11. 5. Pohádkový zámeček ke dni matek 

So 24. 5. KČT – Mikroregion Morkovsko na kole 

So 24. 5. KČT – PP Štramberk 

So 24. 5. MS – Střelba na asfaltové holuby 

Pá 30. 5. SDH Zborovice – Kácení máje 

So 31. 5. TJ Pilana – den dětí na hřišti 

Červen 

Po 2. 6. KK – Den dětí 

Pá 27. 6. KK – Hurá na prázdniny 

 

Změna termínů vyhrazena 

 

Upozornění občanům 

Žádáme občany obou našich obcí, aby do WC 

nevhazovali vlhčené ubrousky a přířezy z netkané textilie. 

V kanalizaci se tyto nerozpustí a způsobují vážné 

problémy na technologii ČOV – dochází k poruchám 

kalových čerpadel. Výměna čerpadla probíhá v hloubce 

5 m, je fyzicky velmi náročná a opravy čerpadel jsou 

finančně nákladné. Děkujeme za pochopení. 

Sdělení z matriky 

Žádáme rodiče nově narozených dětí, kteří mají zájem 

o vítání občánků, aby se přihlásili na obecním úřadě. 

Z. Bartošová, matrikářka 
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